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Protokół Nr 7/2025 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 10 styczeń 2025 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – członek komisji 

2. Kurzyna Samuel – członek komisji 

3. Świerkowski Marek – Zastępca Przewodniczącego komisji 

4. Wronecki Tomasz – Przewodniczący komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Kołodziej Piotr – Przewodniczący Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Wochna Monika – starszy inspektor  

4. Wnioskodawca 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Rozpatrzenie wniosku z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości diet sołtysów Gminy Dąbrowa Biskupia. 

3. Zakończenie posiedzenia. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Tomasz Wronecki o godzinie 11:00 

otworzył posiedzenie Komisji, a następnie powitał Wójta Gminy Marcina Filipiaka, przybyłych 

gości, członków komisji oraz obecnych pracowników urzędu gminy.  

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Rozpatrzenie wniosku w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 

sołtysów Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Radny Tomasz Wronecki – odczytał złożony wniosek.  

Dyskusja: 

Radny Tomasz Wronecki – stwierdził, że czytając wniosek uważa go za nieformalny, ponieważ 

jest napisane w imieniu sołtysów, a nie ma ich zgody. Dodał, że dopiero dzisiaj wpłynęło 

uzupełnienie wniosku. Poinformował również, że dzisiaj Komisja decyduje tylko o zasadności 

wniosku.  

Wnioskodawca – odpowiedział, że dzisiaj doniósł listę sołtysów.  
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Radny Tomasz Wronecki – stwierdził, że analizując wniosek, to nieliczni sołtysi przychodzą na 

sesje, natomiast zebrań wiejskich jest bardzo mało, bo jedno w roku, na które przychodzi 

bardzo mało mieszkańców. Do tego należy zadać pytanie w jakich spotkaniach bierze udział 

sołtys? 

Wnioskodawca – odpowiedział, że on jeździ zarówno do Starostwa Powiatowego, Urzędu 

Marszałkowskiego, Urzędu Gminy, na spotkania w LGD itp. Jeśli chodzi o sesję, to nie ma 

obowiązku, żeby pracodawca zwalniał sołtysa na obrady sesji, tak jak jest to w przypadku 

radnego. Dodał, że ten zakres obowiązków zacytował z obowiązującej uchwały dotyczącej diety 

sołtysów.  

Radna Renata Gawrysiak – dodała, że dieta nie powinna być równa dla wszystkich sołtysów, 

ponieważ są tacy, którzy nic oprócz rozniesienia nakazów podatkowych nie robią.  

Wójt Gminy – stwierdził, że wówczas powinno to się również odnosić do diety radnych. Zadał 

pytanie, jakimi kryteriami kierowano by się przy ustaleniu takiej diety? 

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że należałoby się nad tym zastanowić.  

Radny Tomasz Wronecki – stwierdził, że Komisja wyrazi tylko swoje stanowisko, jednak to cała 

Rada Gminy podejmie ostateczną decyzję.  

Wnioskodawca – dodał, że wymieniając koszty sołtysów, zacytował to z ostatniej uchwały Rady 

Gminy w sprawie diet sołtysów.  

Pani Monika Wochna – stwierdziła, że nie można rozróżniać sołtysów, skoro nie rozróżniło się 

radnych przy podwyżce diet. A to nie od sołtysa zależy ilu mieszkańców przyjdzie na zebranie 

wiejskie. Dodała, że spotkań jest wiele z radą sołecką, kiedy są organizowane różne imprezy lub 

trzeba coś ustalić i nie jest to raz w roku. Poza tym przygotowanie takiej imprezy wymaga wiele 

poświęceń ze strony organizatorów.  

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że kiedyś było płacone od ilości mieszkańców i było to 

zróżnicowane.  

Pani Monika Wochna – stwierdziła, że jest to krzywdzące, ponieważ w dużym sołectwie sołtys 

przykładowo zorganizuje mniej imprez, czy spotkań, a miałby więcej zapłacone niż sołtys 

organizujący o wiele więc imprez. Przykładowo w Mleczkowie zawsze działo się i dzieje więcej 

niż w takiej Dąbrowie Biskupiej, jeśli chodzi o imprezy organizowane przez sołectwo.  

Radny Samuel Kurzyna – zadał pytanie, ile aktualnie wynosi dieta sołtysa? 

Radny Tomasz Wronecki – odpowiedział, że jest to kwota 330 zł.  

Wójt Gminy – stwierdził, że niektórzy sołtysi nie wiedzą nawet, jakie drogi mają w swoim 

sołectwie.  

Radny Tomasz Wronecki – stwierdził, że oni teraz będą rozstrzygać tylko zasadność wniosku 

i nic więcej. Dodał, że jest za podwyżką, jednak nie we wnioskowanej kwocie. I kwotę tą może 

uchwalić Rada Gminy.  

Pozostali członkowie podzielili zdanie Przewodniczącego Komisji.  
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Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, dlatego radny Tomasz Wronecki przeprowadził 

głosowanie nad uznaniem skargi za zasadną. 

Wynik głosowania: 

1. Gawrysiak Renata – za 

2. Kurzyna Samuel – za 

3. Świerkowski Marek – za 

4. Wronecki Tomasz – za 

Radny Marek Świerkowski – stwierdził, że w uzasadnieniu do uchwały należy zaznaczyć, że 

kwota diety będzie uchwalona odrębną uchwałą.  

Radna Renata Gawrysiak – dodała, że kwota diety musi być uchwalona przez Radę Gminy 

w odrębnej uchwale.  

Komisja przygotowała projekt uchwały, stanowiący załącznik do protokołu. 

Ad.3. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodniczący Komisji, radny Tomasz 

Wronecki podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 10 stycznia 2025 r., godz. 13:30 

  Protokółowała:    Prowadzący posiedzenie 

  Monika Wochna    Tomasz Wronecki 


